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Svar på fråga 2024/25:56 av Mikael Larsson (C) 
Indexuppräkning av ersättningar till landets värnpliktiga vid 
grundutbildning  

Mikael Larsson har frågat mig om jag avser att verka för att 
ersättningarna till värnpliktiga som genomgår grundutbildning 
ska indexuppräknas årligen och att detta ska införas snarast.  
 
I takt med att Försvarsmakten växer ökar behovet av 
värnpliktiga. Detta  
innebär att antalet individer som genomför tjänstgöring med 
plikt i  
Försvarsmakten ökar. Att dessa individer får en skälig ersättning 
är viktigt bl.a. för att vi ska kunna upprätthålla en hög 
försvarsvilja.  
 
Som Mikael Larsson beskriver har en särskild utredare fått i 
uppdrag att analysera om det finns ett behov av att förändra 
förmånerna till totalförsvarspliktiga och att analysera de 
samhällsekonomiska konsekvenserna av detta. Bestämmelser 
om förmåner till totalförsvarspliktiga, inklusive värnpliktiga, finns 
i lagen (1994:1809) om totalförsvarsplikt och förordningen 
(1995:239) om förmåner till totalförsvarspliktiga.  Förmånerna 
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innefattar bl.a. ersättning under tjänstgöring och ersättning för 
resor. Genom hänvisningar i andra författningar gäller vissa av 
bestämmelserna även i förhållande till andra personalkategorier, 
t.ex. officersaspiranter. Ersättningsfrågan behöver analyseras så 
att de olika berörda ersättningarna ses över samlat. Jag vill 
därför inte föregripa resultatet av utredningen. 
 

Stockholm den 2 oktober 2024 

 

 

Pål Jonson 


	Svar på fråga 2024/25:56 av Mikael Larsson (C) Indexuppräkning av ersättningar till landets värnpliktiga vid
	grundutbildning

